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Miljö- och hälsoskyddsnämnden PROTOKOLL 10/2016       

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 13 december 2016 kl. 17.10 – 18.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 20 december 2016 

  

 

Katarina Luhr Lars Jilmstad 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Roger Orwén (MP) 

Rikard Warlenius (V) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Annika Ödebrink (S) för vakant (S) 

Sabine Pettersson (L) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Fredrik Pettersson (S) 

Linnéa Joandi (MP) §§ 8-21 

Cecilia Berggren (V) 

John Myhrman (M) 

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Peter Brådenmark, Monika 

Gerdhem, Karin Kuttainen, Lena Mittal, Felicia Nipstrand, Mikael Nyberg, 

Eva Sunnerstedt, Emily Tjäder, Malin Täppefur och personalföreträdaren 

Luis Lopez §§ 1-17, 19-21 samt borgarrådssekreteraren Peter Kogg. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde till Peter Brådenmark, Karin Kuttainen, 

Felicia Nipstrand, Eva Sunnerstedt och Luis Lopez. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser Lars Jilmstad (M) att 

tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) justera dagens 

protokoll.  

 

Justering sker tisdagen den 20 december 2016. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 9/2016 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 15 november 2016 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 1 december och den 13 december 2016 

anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Beslut 

1  Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 

med den 22 oktober 2016 till och med den 18 november 2016.  

 
Handlingar i ärendet   

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2016-10-22 – 2016-11-18. 
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 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Protokoll nr 8/2016 från sammanträde med rådet för 

funktionshinderfrågor vid miljö- och hälsoskyddsnämnden och 

fastighetsnämnden från den 10 oktober 2016 anmäls. 

 

 

 § 7 
Verksamhetsplan 2017 för miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2016-16764 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till Verksamhetsplan 2017 samt 

överlämna den till kommunstyrelsen.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att hos 

kommunstyrelsen begära omslutningsförändring 

med 30,1 mnkr för ökade kostnader och intäkter för externt 

finansierade projekt inklusive miljöbilsprojekt. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ansöka om 

budgetjustering med 9 mnkr ur central medelsreserv 2 i 

kommunfullmäktiges budget, för framtagande av lokala 

åtgärdsprogram i prioriterade vattenförekomster samt övriga 

viktiga underlag under 2017 enligt bilaga 6 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ansöka om 

budgetjustering med 2,5 mnkr ur central medelsreserv 2 i 

kommunfullmäktiges budget, för utarbetande av viktiga 

underlag för stadens arbete med kemikaliesmart förskola 

enligt bilaga 7 till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ansöka om 

budgetjustering med 0,5 mnkr ur central medelsreserv 2 i 

kommunfullmäktiges budget, för att ta fram förslag till 

förstärkningsåtgärder som gynnar biologisk mångfald i 

naturreservat. 
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6 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till kontrollplan för 

livsmedelskontrollen enligt bilaga 2 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande.  

 

7 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till tillsynsplan för tillsyn enligt 

miljöbalken enligt bilaga 3 till förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

8 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till miljöövervakningsplan enligt 

bilaga 4 till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

9 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till plan för internkontroll med 

väsentlighets- och riskanalys enligt bilaga 8 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

10 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till jämställdhets- och mångfaldsplan 

enligt bilaga 5 till förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

11 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. 

(M) föreslår att nämnden beslutar att delvis godkänna 

förvaltningens förslag till beslut och att därutöver anföra 

följande: 

 

 2017 blir ett utredningstungt år för stadens miljöarbete. Då 

har bland annat en avvecklingsplan för Fortums kolkraftverk i 

Värtan utlovats samt en rad viktiga utredningar som ingår i 

strategin om ett fossilbränslefritt Stockholm 2040. Vi 

välkomnar att Miljö- och hälsoskyddsnämnden intar en 

central roll i detta arbete. Vidare betonar vi vikten av att 

politiken vågar sätta upp ambitiösa, verklighetsförankrade, 
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tydliga mål och tillvägagångssätt. Det sistnämnda är tyvärr en 

punkt där den rödgrönrosa majoriteten ofta går bet. Det 

tydligaste exemplet är kanske stängningen av Fortums 

kolkraftvärmeverk. Det är svårt att göra verksamhetsplaner i 

staden när Fortum Värme ser en avveckling till senast 2030 

och staden 020. Även de rödgrönrosas projekt ”Ett grönare 

Stockholm” som ska inledas 2017 brister i otydligt 

tillvägagångssätt. Vi välkomnar syftet med en grönare 

stadsmiljö men ser dessvärre att föreslagna riktlinjer skapar 

förvirring i stadens verksamheter. Att påbörja ett arbete med 

otydliga riktlinjer är inte önskat av någon men är tyvärr ett 

faktum, något som faktiskt riskerar att vältra hela projektet. 

Vi kan inte acceptera att staden har riktlinjer som gör stadens 

miljöarbete mer komplicerat för stadens verksamheter. Gör 

om gör rätt är vårt budskap. 

 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden intar en ledande roll i 

stadens arbete med att förverkliga Parisavtalets målsättningar 

i klimatarbetet. Nämnden ska i stadens bostadsbyggande driva 

på för en modern och tät stadsplanering i enlighet med 

kommande översiktsplan. Det är i täta och urbana städer som 

det finns goda förutsättningar till hållbara energisystem och 

transporter. En linje som utkastet till den nya översiksplanen 

lyfter högt, inte minst gällande fler överdäckningar som 

binder ihop stadsdelar samt trafikleder som görs om till 

stadsgator. Utmaningen ligger i detta ligger i att gå från ord 

till handling. Det återstår mycket att bevisa för den 

rödgrönrosa majoriteten att visa det politiska modet för 

översiktsplanens förverkligande. 

 

 Slutligen vill vi betona vikten av att nämnden kontinuerligt 

arbetar med regelförenkling för att förbättra företagsklimatet i 

staden. Tillsynsfunktionerna ska kombinera omsorgen om 

stockholmarnas hälsa och miljö med en insikt om 

företagandets villkor. Arbetssätt, bemötande, handläggning 

och attityder är faktorer som påverkar företagarnas 

arbetssituation och i förlängningen viljan att expandera och 

växa. 

 

3) Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar att delvis 

godkänna förvaltningens förslag till beslut och att därutöver 

anföra följande: 

 

En hållbar stad är en stad som växer, expanderar och 

utvecklas av och för människor. Hållbarhet – miljömässigt, 

socialt och ekonomiskt – är en förutsättning för stadens 

utveckling. Vi liberaler inser att ekonomisk tillväxt och 

hållbar utveckling arbetar med, och inte mot, varandra. 
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Liberal miljöpolitik är därför tillväxtvänlig, teknikpositiv och 

utvecklingsinriktad. För stockholmarna ska det vara lätt att ta 

ansvar för och göra individuella val i vardagen som 

minimerar negativa externa effekter. 

 

Våra viktigaste prioriteringar på miljöområdet är att 

Stockholm ska utvecklas till att vara en del av lösningen på 

ett av vår tids största hot mot människan – 

klimatförändringarna. Utsläppen av växthusgaser i Stockholm 

ska minska till 2,3 ton koldioxidekvivalenter per 

stockholmare till år 2020 och till år 2040 ska Stockholm vara 

fossilbränslefritt.  

Skadliga kemikalier, särskilt i barns miljö, ska tas bort i så 

stor utsträckning som möjligt. Avfallets miljöpåverkan ska 

minskas genom en förbättrad återanvändning och återbruk.  

Målet är att alla råvaror ska cirkulera i produktionssystemet 

och att de små mängder med farliga ämnen som ändå återstår 

ska hanteras på ett miljösäkert sätt.  

 

Stockholms luft ska inte vara skadlig att andas. I dag finns en 

miljözon för tunga lastbilar och bussar. För att förbättra 

luftkvaliteten ska miljözoner för andra fordon så som 

privatbilar införas i Stockholms innerstad så att miljökrav 

också kan ställas på övrig trafik i innerstaden. Användningen 

av dubbdäck måste avgiftsbeläggas för att klara 

miljökvalitetsnormen för partiklar. Dessa åtgärder kräver 

lagändring och majoriteten måste fortsatt verka aktivt för att 

en sådan kommer till stånd. Arbetet med att motverka 

överskridanden av miljökvalitetsnormerna ska fortsätta.  

 

Stockholms närhet till naturen är en av stadens unika 

kvaliteter.  Vi vill utveckla och rusta upp naturreservaten. 

Alla stockholmare ska kunna besöka naturreservaten och då 

behöver vi satsa på tillgängligare entréer till reservaten. En 

tydlig skyltning och bra belysning behöver också komma på 

plats för att öka tillgängligheten och göra det lättare att ta sig 

fram. Till detta avsätter vi 1 mnkr i nämndens budget som ska 

vara öronmärkta för att öka tillgängligheten för människor till 

naturreservaten. Gröna stråk som kommer fler till del och där 

Stockholms fauna utvecklas och överlever naturligt är 

prioriterade framför nya isolerade naturreservat. 

 

Stadens tillsynsverksamhet ska även i fortsättningen sträva 

efter att i hög grad vara självkostnadstäckande. 

Stockholmarna betalar för tillsynen genom att konsumera 

verksamhetsutövaren produkter. Det är rimligt att den som är 

intresserad av en produkt också betalar för den kostnad för 

tillsyn som uppstår i och med verksamheten. I övrigt hänvisar 
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vi till Liberalernas budgetreservation i kommunfullmäktige. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. (M) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 

 

 § 8 
Om- och tillbyggnad av Tekniska nämndhuset, 
Klamparen 7. Inriktningsbeslut 
Dnr 2016-16496 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner inriktningsförslag 

avseende inhyrning i dessa lokaler i enlighet med vad som 

redovisas i förvaltningarnas gemensamma tjänsteutlåtande, 

och anmäler förslaget till kommunstyrelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens, fastighetskontorets, exploateringskontorets, 

stadsbyggnadskontorets och trafikkontorets gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 22 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. 

(M) föreslår nämnden att återremittera ärendet och att 

därutöver anföra: 
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 År 2013 fattade berörda nämnder ett inriktningsbeslut om att 

bygga ett nytt tekniskt nämndhus i nya Söderstaden och 

samtidigt utveckla fastigheten Klamparen 7 för 

bostadsandamål. Den nuvarande majoriteten avbröt dock det 

projektet för något år sedan med hänvisning till att det blev 

för dyrt. Däremot har vi i oppositionen inte fått ta del av det 

underlag eller de siffror som legat till grund för det beslutet.  

 

 Det nu föreliggande förslaget ligger, i likhet med beslutet från 

2013, på drygt en miljard kronor. Mervärdet för 

stockholmarna eller på berörda förvaltningar är dock 

begränsat eftersom det nu aktuella förslaget inte innebär ett 

tillskott på bostäder och inte heller ger möjligheten att 

utveckla befintlig fastighet så att lokalerna blir 

ändamålsenliga och funktionsdugliga enligt dagens standard.  

 

 Som beslutsfattare har vi ett ansvar för att fatta väl 

underbyggda beslut. För att kunna göra det och för att få hela 

bilden klar för oss måste vi få ta del av de olika alternativ och 

lösningar som finns samt vad de innebär i form av kostnader 

och konsekvenser. Så är det inte i detta fall och vi vill inte, 

givet investeringskostnadens storlek, bidra till att fatta ett 

beslut som saknar redovisning av kostnadsutvecklingen i det 

tidigare fattade inriktningsbeslutet avseende tekniska 

nämndhuset.  Först när vi har fått ta del av det underlag som 

låg till grund för beslutet att avbryta det föregående projektet 

kan vi ta ställning till om detta är ett rimligt förslag. 

 

3) Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 

 

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

2 Att projektet med ett nytt tekniskt nämndhus i Söderstaden 

återupptas. 

3 Att därutöver anföra följande: 

 

Kommunfullmäktige fattade i juni 2013 ett inriktningsbeslut 

att bygga ett nytt Tekniskt nämndhus i Söderstaden. 2015 

bestämde majoriteten att projektet skulle avbrytas med 

anledning av att det inte bedömdes uppfylla de nya 

inriktningsmål som kommunfullmäktige beslutat om och att 

det inte var hållbart ur ett fastighetsekonomiskt perspektiv. 

Nu presenteras istället om- och tillbyggnad av Tekniska 

Nämndhuset i fastigheten Klamparen 7 på Kungsholmen för 

nämnden.  

 

I föreliggande ärende står bland annat att ” Förslaget till 

ombyggnad av Klamparen 7 motsvarar behovet av cirka 1 
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400 framtida arbetsplatser.” Prognosen om 1400 anställda 

gäller för 2018.  Enligt stadens årsredovisning hade de 

tekniska förvaltningarna 1344 personer anställda år 2015. I ett 

Stockholm som växer så det knakar så verkar det högst troligt 

att det på tre år skulle öka med mer än 56 medarbetare, och 

dessutom så förväntas huset inte stå klart förrän 2023.  

 

Den ursprungliga planen var att bygga ett hus där alla skulle 

få plats. Nu vill majoriteten istället lägga över en miljard 

kronor på ett hus som eventuellt inte ens kommer att rymma 

alla medarbetare. Det om något är ohållbart ur ett 

fastighetsekonomiskt perspektiv.  

 

Samtidigt går Söderstaden miste om det lyft som en flytt av 

tekniska nämndhuset skulle ge och de hundratals bostäder 

som skulle byggas på platsen där huset ligger idag stoppas. 

Majoritetens ovilja att flytta någon förvaltning utanför 

tullarna rimmar illa med ambitionen om ”Ett Stockholm som 

håller samman”. Att flytta ut förvaltningslokaler ur city är för 

Liberalerna en viktig strategisk åtgärd.  Vi behöver fler 

arbetsplatser i söderort och vi vill se fler bostäder i City. 

Staden visar också tydligt, genom att flytta sina förvaltningar 

ut ur centrum, sin ambition att förvaltningen ska finnas nära 

alla medborgare i Stockholm, inte bara innerstadsborna.  

 

Liberalerna föreslår därför förvaltningens förslag till beslut 

avslås och att projektet med ett nytt tekniskt nämndhus på 

Söderstaden återupptas. 

 
Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer övriga förslag mot 

varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind 

m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. (M) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag om 

återremiss. 

 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 
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 § 9 
Vision 2040 – Ett Stockholm för alla 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-17568 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar att 

avslå förvaltningens förslag till beslut och att därutöver 

anföra: 

 

För en långsiktigt positiv utveckling av Stockholm är det 

viktigt att formulera en tydlig långsiktig vision för staden, 

med målsättningar för i vilken riktning som Stockholm ska 

utvecklas inför framtiden. Det var av detta skäl som Alliansen 

2007 tog fram Vision 2030, baserat på bland annat 

Framtidsutredningen 2007. För att en långsiktig vision ska bli 

bärkraftig och få brett genomslag inte bara i stadens egna 

verksamheter utan i Stockholm i stort krävs en grundlig 

dialog och omsorgsfull beredning av visionens målsättningar. 

Vi kan konstatera att så inte var fallet när den rödgrönrosa 

majoriteten beslutade om stadens Vision för 2040. De 

remissvar som låg till grund för det beslut som 

kommunfullmäktige fattade i oktober 2015 avsåg inte den 

aktuella visionen utan revideringen av Vision 2030 som 

remitterades ett par år tidigare. Det är anmärkningsvärt att 

majoriteten hanterade ärendet så nonchalant då det både 

riskerar att devalvera statusen på visionen samtidigt som 

ärendet saknar en grundlig beredning enligt kommunallagens 

krav. 

 

En enig opposition påpekade detta redan hösten 2015 

bristerna i beredningen av ärendet men detta ignorerades av 
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den styrande majoriteten. Konsekvenserna av detta ser vi nu 

när Förvaltningsrätten i Stockholm beslutat att upphäva 

Vision 2040 med hänvisning till bister i ärendets beredning.  

 

Förutom att ärendet inte beretts på ett, enligt kommunallagen, 

korrekt sätt så är det även uppseendeväckande att majoriteten 

väljer att hantera ett så viktigt ärende på detta sett, inte minst 

mot bakgrund av de rödgröna partiernas höga tonläge med 

krav på bred demokratisk förankring. Det blir än en gång 

tydligt att den rödgrönrosa majoritetens retorik inte går i takt 

med den politiska praktiken. Lika tydligt är det att den 

rödgrönrosa majoriteten inte vinnlägger sig om långsiktighet i 

detta dokument. Genom att så tydligt politisera visionen och 

knyta den till målen i innevarande års budget väljer 

majoriteten fullt medvetet att ta risken att visionen upphävs 

vid ett kommande majoritetsskifte. Det är knappast ett 

långsiktigt ledarskap för Stockholms utveckling. 

 

Vad avser visionens konkreta innehåll anser vi att det brister 

på flera punkter. På ett övergripande plan anser vi att hela 

perspektivet är felvänt. Det aktuella förslaget är ett dokument 

som endast fokuserar på staden som aktör. Utblickar mot 

fristående samarbetspartner som kan bidra till att nå målen – 

ideella organisationer, näringsliv, civilsamhälle, övriga 

myndigheter och regionala aktörer – är få. Intrycket blir 

oundvikligen att den rödgrönrosa majoriteten ser stadens egen 

organisation som tillräcklig för att nå visionens mål. Det tror 

vi är ett allvarligt felslut som riskerar att leda till att visionen 

inte kommer att kunna nås. 

 

Så som den rödgrönrosa majoriteten har valt att formulera 

Vision 2040 för Stockholms stad är det inte möjligt för 

Alliansen att ställa sig bakom denna. Istället anser vi att den 

inriktning som det reviderade förslaget till Vision 2030 tar 

bör vara vägledande för Stockholms långsiktiga utveckling. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 
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 § 10 
Årsrapport plaskdammar 2016 
Dnr 2016-5826 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

Årsrapport plaskdammar 2016. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

Årsrapport plaskdammar 2016 till stadsdelsnämnderna och 

trafikkontoret. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 11 
Projektrapport - Buller från fasta installationer i förskolor 
2016 
Dnr 2016-17215 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar godkänna 

förvaltningens rapport. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens rapport till stadsdelarna Norrmalm och 

Södermalm med kopia till övriga stadsdelar. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 november 2016. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 12 
Program för avfallshantering i det offentliga rummet. 
Slutrapport 
Dnr 2016-16518 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningarnas gemensamma tjänsteutlåtande om Program 

för avfallshantering i det offentliga rummet. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden ger miljöförvaltningen i 

uppdrag att fortsätta samarbeta kring programmets inriktning. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningen, trafikkontorets och Stockholm Vatten Avfall 

AB:s gemensamma tjänsteutlåtande från den 15 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningarnas gemensamma förslag. 
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 § 13 
Utnyttja ytan under Uggleviksreservoaren, Motion 
(2016:97) från Jonas Naddebo och Christina Linderholm 
båda (C) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-16226 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Rikard Warlenius (V), Lars Jilmstad m.fl. 

(M) och Sabine Pettersson (L) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden 

beslutar att tillstyrka motionen och att därutöver anföra 

följande: 

 

Centerpartiet har länge arbetat för att utnyttja döda ytor, så 

kallade “wasted spaces” i staden. Motionens förslag är ett led 

i den strategin. Att upptäcka och se potentialen i outnyttjade 

platser i staden kräver både nyfikenhet och kunskap i hur en 

stad kan levandegöras. Alltför ofta kan ryggmärgsreflexen 

hos beslutsfattare och byråkrati resultera i att befintliga 

platser blir orörda. Utveckling och förändring kan te sig 

alltför riskfyllt när stirrandet på gällande regelverk står i 

fokus. Vi välkomnar miljöförvaltningens konstaterande att 

staden bör öppna upp för fler att utnyttja stadens 

naturområden. Därefter är dock utlåtandet sparsamt med 

entusiasm inför motionens förslag. 

 

Vi beklagar att en motsättning mellan naturliv och folkliv 

sätts i förgrunden. Att Uggleviksreservoaren ligger i 

Nationalstadsparken är ett obestridligt faktum men bör inte 

utgöra grund för att stoppa mänskliga evenemang i området. 

Till skillnad från nationalparker och många naturreservat 
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ligger en nationalstadspark i en urbaniserad miljö, det vill 

säga en stadsmiljö vilket innebär att mänsklig aktivitet och 

rekreation bör vara ett tungt vägande intresse gentemot djur- 

och växtliv. Vi har respekt för det långsiktiga grundskydd 

som en nationalstadspark innebär mot ny exploatering parken. 

Just därför vill vi lyfta fram potentialen i befintliga 

landmärken som Uggleviksreservoaren. 

 

Gällande ljudnivåer lyfter miljöförvaltningen ”Huset under 

bron/Trädgården” som ett avskräckande exempel och pekar 

på ett 25-tal klagomålsärenden som inkommit. Detta tycker vi 

är ett mycket trist perspektiv. Verksamheten under 

Skanstullsbron har utvecklats till en unik verksamhet sedan 

öppningen 2009 och har sedan dess rejält bidragit till ett mer 

levande Stockholm. Ett praktexempel på hur en outnyttjad yta 

kan väckas till liv. I sammanhanget anser vi att ett 25-tal 

klagomålsärenden sedan 2009 är en haltande förevändning 

om att öppna upp fler liknande platser i staden. 

 

Motionens förslag syftar till att upplåta området under 

Uggleviksreservoaren för intresserade entreprenörer, inte 

specificera vilken typ av verksamhet. Förslaget utgår ifrån att 

gällande riktvärden och regler ska följas. När så sker är vi 

mycket måna om att öppna upp för entreprenörer som är 

beredda på att satsa tid och resurser att levandegöra stadens 

outnyttjade ytor. I grund och botten handlar det om att värna 

ett gott företagsklimat i staden där företagssamma initiativ 

tillvaratas. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Rikard 

Warlenius (V), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet 

med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 § 14 
Levande lokala centrum (Riktlinje för centrumutveckling) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-14072 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L) enligt följande: 

 

En attraktiv stad förutsätter närhet till affärer, handel, caféer, 

restauranger och lokala mötesplatser dit människor söker sig. 

Vi delar därför intentionerna i det förslag på riktlinjer för 

centrumutveckling. Genom att bygga tätare så skapas ett 

växande underlag för att kunna driva lokala centrum och 

mötesplatser. Vi vill dock påpeka att staden varken ska äga 

eller driva några egna centrum, varken lokala eller 

kommersiella, utan stadens roll i detta mer ska vara som 

markägare, myndighetsutövare och tillståndgivare samt som 

samordnare mellan privata fastighets- och centrumägare, 

medborgare och andra lokala aktörer. 

 

Vi betonar kopplingen mellan riktlinjerna för 

centrumutvecklingen och kommande översiktsplan, särskilt 

gällande en hållbar trafikplanering. I en tät stad med en livfull 

stadsmiljö anpassad för människorna som vistas där tar 

bilarna så liten plats som möjligt. Vi har respekt för att många 

är beroende av bil, men det ska alltid finnas attraktiva 

alternativ. Kollektivtrafik, cykel och gång måste prioriteras 

högre, både av miljö- och framkomlighetsskäl. När lokala 

centrum utvecklas och förtätas ska fungerande kollektivtrafik 

redan stå klart. På detta sätt kan vi exempelvis undvika att 

inflyttade i nya bostäder blir bilberoende. Gällande lokala 

köpcentrum välkomnar vi att miljöförvaltningen klargör att 

sambandet mellan bilburna och köpstarka kunder är en myt. 

Detta som ett tydligt argument att kollektivtrafik och 

cykelvänliga miljöer bör prioriteras före nya 

parkeringsplatser. 

 

 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2016-12-13 
 

 Sida 17 (21) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

 § 15 
Förutsättningar för laddgator för normalladdning. 
Redovisning av uppdrag från kommunfullmäktige 
Dnr 2016-007851 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

redovisningen av uppdraget. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens och trafikkontorets gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 15 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Rikard Warlenius (V) och Sabine 

Pettersson (L) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. 

(M) föreslår att nämnden beslutar att delvis godkänna 

förvaltningens förslag till beslut och att därutöver anföra 

följande: 

 

Vi befinner oss i ett startskede gällande utbyggnad av 

laddinfrastruktur. I ett sådant läge gäller det att vara öppen för 

olika scenarior som kan utvecklas i framtiden. Risken att vi 

sitter fast i vår egen tid och inte ser hur det kan vara 

annorlunda är överhängande. Att främja en laddinfrastruktur 

som fångar de verkliga behoven och inte kopierar ett 

konventionellt fossilt system bör vara grundläggande 

principer. Att det finns olika sätt att ladda elfordon är mycket 

viktig för att skapa förtroende för elfordon och för att 

möjliggöra laddning när fordonet ska röra sig lite längre eller 

mellan olika platser. I en kommande långsiktig planering för 

laddinfrastrukturen vill vi förutsättningslöst väga nyttan av 

laddstationer på olika platser inklusive gatumark. Inte binda 

oss till att i detta tidiga skede döma ut den ena eller andre 

uppställningsplatsen.  

 

Vi välkomnar det pågående samarbetet mellan Miljö- och 

hälsoskyddsnämnden och Trafiknämnden gällande fler 

laddgator och allt praktiskt som följer i dess spår. Vi ser det 

som mycket positivt och viktigt att förvaltningarna medverkar 

till att privata aktörer involveras på ett öppet sätt enligt 
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redovisningen. Denna typ av dialog om 

marknadsutvecklingen med externa kontakter är avgörande 

för att staden ska kunna fokusera och investera i rätt åtgärder. 

 

Gällande parkeringsavgifter har vi synpunkter på att 

förvaltningarna tycks vara skeptiska till förändringar i 

regelverk som skulle gynna elbilar i en parkeringssituation. 

Att det i dagsläget inte är juridiskt möjligt är korrekt, men att 

dagens situation därmed är önskvärd kan vi inte instämma i. 

Om vi ska komma framåt i arbetet med en fossiloberoende 

fordonsflotta behövs fler tillgängliga styrmedel. Mer utrymme 

för lokala parkeringsregler samt att möjliggöra för kommuner 

att reservera parkeringsplatser för bilpoolsföretag och elbilar 

på offentligt platsmark är några exempel. Att kunna 

differentiera avgifter på parkeringsplatser utifrån fordons 

miljöegenskaper är en viktig del i detta och något som den 

nationella Miljömålsberedningen (SOU 2016:47) nyligen 

föreslagit. Ett flertal kommuner har tidigare undantagit 

miljöbilar från parkeringsavgift, som ett incitament för att 

köpa miljöbilar. Domen från Högsta förvaltningsdomstolen 

om att detta strider mot lagen övertygar oss om att lagen bör 

ändras. I nuvarande lagtext medges endast att kommunen får 

ta ut avgifter för parkering i syfte att ”ordna trafiken”. Om 

detta kompletteras med att parkeringsavgift även får tas ut i 

syfte att ”bidra till kommunala, regionala eller nationella 

miljömål”, skulle staden ges möjlighet att differentiera avgift 

på parkeringsplatser utifrån fordons miljöegenskaper. Något 

vi, tillsammans med Miljömålsberedningen, skulle välkomna. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Rikard 

Warlenius (V) och Sabine Pettersson (L). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. (M) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 § 16 
Markundersökning av badplatser i Stockholms stad 
Redovisning av genomförd undersökning 
Dnr 2016-17621 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Översiktlig miljöteknisk markundersökning, 

badplatser i Stockholm”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten till berörda stadsdelsförvaltningar. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 17 
Uppgradering av programvara i befintlig bullerutrustning 
samt serviceavtal 
Dnr 2016-17283 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att uppdra åt 

förvaltningschefen att upphandla uppgradering av 

programvara till befintligt mätsystem för buller samt teckna 

5-årigt serviceavtal till en kostnad av 83 600 EUR 

motsvarande ca 830 000 SEK. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2016-12-13 
 

 Sida 20 (21) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

 § 18 
Förbifart Stockholm, kontrollprogram miljö under 
byggtiden 
Dnr 2016-001494 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förelägga 

Trafikverket att under byggandet av Förbifart Stockholm till 

den del projektet ligger inom Stockholms kommun, att följa 

det upprättade kontrollprogrammet ”Kontrollprogram Miljö 

under byggtiden Övergripande” inklusive följande bilagor: 

 

 Luftburet ljud, stomljud och komfortvibration. 

 Hamnanläggningar och sjötransporter.  

 Kemikalier och material.  

 Kemisk injektering.  

 Förorenad mark.  

 Kommunikation och tredje man.  

 Natur- och kulturmiljövärden. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 november 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 19 
Connect Expo 2017 Melbourne Australien 
Dnr 2016-018220 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna att 

Gustaf Landahl medverkar vid Connect Expo i Melbourne. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 december 2016. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 
 § 20 

Övrigt 
 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) tackar av Roger Orwén (MP), 

Helena Ljungberg (M) och Cecilia Berggren (V) som slutar sina 

uppdrag i nämnden. 

 

 

 § 21 
Förvaltningschefens information 
 
Förvaltningschefen Gunnar Söderholm informerar om att 

verksamhetsberättelse för 2016 kommer att publiceras något senare 

än övriga ärenden inför sammanträdet den 31 januari 2017. 

 
 

 *** 

 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) tackar nämnden och kontoret för 

ett gott samarbete under året som varit och önskar samtliga en god 

jul och ett gott nytt år. 

 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) tackar ordföranden och 

önskar henne detsamma. 

 

*** 

 
 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 

 


